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  PROTOKÓŁ nr LVII/24 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

w dniu 7 marca 2024 r. 

   

LVII sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 7 marca 2024 r. o godz. 14.00  

w sali obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Posiedzenie 

otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski i stwierdził, że zgodnie 

z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 21 osób stanowiło kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji (lista obecności radnych - zał. nr 1). Ponadto w posiedzeniu wzięli 

udział zaproszeni goście (zał. nr 2). 

 

I. Sprawy regulaminowe:   

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powitał zebranych gości, stypendystów Rady 

Powiatu wraz z rodzicami, Przewodniczącego Rady Miejskiej Rafała Gugę, Komendanta 

Powiatowego Policji mł. insp. Radosław Purtaka, p.o. Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej kpt. Macieja Łempickiego, Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Gryfinie Wiolettę Rożko, Zastępcę Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie Monikę Parzych-Malawską, kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu, 

pracowników Starostwa Powiatowego w Gryfinie, mieszkańców Powiatu, przedstawicieli 

mediów, Zarząd Powiatu oraz Radę Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powołał na protokolantów Magdalenę 

Romankiewicz i Dominikę Konopnicką.  Przewodniczący przedstawił porządek obrad  

i zarządził głosowanie nad porządkiem obrad, który został przyjęty jednogłośnie (15 za;  

0 wstrz.; 0 przeciw, stanowi zał. nr 3). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że Radny Wojciech Długoborski 

zgłosił uwagi, które zostały uwzględnione do protokołu nr LVI/24 z dnia 1 lutego 2024 r. 

Przewodniczący zarządził głosowanie, w wyniku któregon protokół został przyjęty 

jednogłośnie (15 za; 0 wstrząs.; 0 przeciw). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. 
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II. Uroczyste wręczenie stypendiów Rady Powiatu w Gryfinie uczniom szkół 

prowadzonych     przez Powiat Gryfiński za szczególne wyniki w nauce w I semestrze 

roku szkolnego 2023/2024. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił Starszego Inspektora Wydziału Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki Monikę Baczyńską-Padjasek o przedstawienie stypendystów. 

 

Starszy Inspektor Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Monika Baczyńską-

Padjasek powiedziała, że cytat: 

„Szanowni Państwo, dziś, po raz kolejny z tego miejsca mam przyjemność przedstawić Państwu 

najzdolniejszych uczniów naszych szkół ponadpodstawowych. Piętnaścioro młodych ludzi, 

którzy z zaangażowaniem rozwijają swoje pasje i uczą się…. nie dla szkoły, ale dla siebie, mając 

świadomość, że zdobyte wykształcenie oraz konsekwentne dążenie do wyznaczonych celów są 

elementami decydującymi o ich przyszłości, karierze zawodowej i miejscu, jakie zajmować będą 

w świecie. 

Za swoją wytrwałość i zaangażowanie, których  efektem są znakomite wyniki w nauce  

w I semestrze roku szkolnego 2023/24, obecna na dzisiejszej sesji młodzież została nagrodzona  

stypendiami Rady Powiatu. 

Proszę Pana Przewodniczącego rady, Wiceprzewodniczących oraz Pana Starostę o wręczenie 

listów gratulacyjnych, a jako pierwszego stypendystę zapraszam znanego już Państwu 

Aleksandra Cierleckiego. 

 

Aleksander Cierlecki, uczeń IV klasy maturalnej o profilu medyczno-ekologicznym w I LO  

w Gryfinie. Stypendysta Krajowego Funduszu na Rzecz Dzieci – program ZDOLNI na rok 

2023/24. Uczestnik wielu konkursów przedmiotowych, głównie biologicznych. Pasją 

Aleksandra jest mikrobiologia, genetyka i farmakologia, a największym marzeniem – praca  

w zawodzie lekarza. Chwile wolne od nauki poświęca na różne aktywności kulturalne  

i sportowe. Od niedawna trenuje tenisa ziemnego. Okazjonalnie jest też poetą – pisze wiersze, 

zazwyczaj poświęcone sytuacji człowieka we współczesnym świecie. 

Średnia ocen: 5,56 

 

Kacper Romuk, uczeń II klasy o profilu politechniczno-medycznym w I LO w Gryfinie. W kręgu 

jego zainteresowań znajduje się matematyka, fizyka oraz astronautyka. Jest uczestnikiem 

konkursów i projektów o tematyce astronomiczno-astronautycznej. Przewodniczy szkolnemu 
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zespołowi SpaceY, z którym w ramach europejskiego konkursu CanSat buduje swojego małego 

satelitę. W wolnym czasie programuje kontrolery Arduino w C++, pisze strony w języku HTML 

oraz pogłębia wiedzę w zakresie swoich zainteresowań. Jest także zafascynowany prywatnym 

sektorem kosmicznym, w szczególności firmą SpaceX. 

Średnia ocen: 5,53 

 

Dominik Maciejski, uczeń IV klasy o profilu medyczno-ekologicznym w I LO w Gryfinie.  

Z sukcesami reprezentuje szkołę w olimpiadach i konkursach biologicznych. Jego pasją jest 

neurobiologia, prowadzenie doświadczeń i badań naukowych i czytanie książek,  

w szczególności autorstwa Brandona Sandersona.  W wolnym czasie gra w szachy, tenisa, ping-

ponga i squasha. Po maturze planuje studia medyczne, by w przyszłości zostać lekarzem. 

Średnia ocen: 5,50 

 

Amelia Przybylska, uczennica III klasy LO o profilu przyrodniczym z elementami kryminalistyki 

w ZSP w Chojnie. Należy do Szkolnego Klubu Dawców Krwi, angażuje się w liczne akcje 

charytatywne. Interesuje się matematyką i biologią. Uczestniczyła w międzynarodowym 

przedsięwzięciu „Klimat na pierwszym planie” Została także zakwalifikowana na mobilność 

do Turcji w ramach projektu „Praktyczne podejście do doradztwa zawodowego. W wolnych 

chwilach czyta literaturę medyczną głównie z dziedziny neurochirurgii i medycyny sądowej. 

Interesują ją również wszelkie niewyjaśnione zagadki kryminalne. Swoją przyszłość wiąże  

z medycyną, którą chciałaby studiować na Gdańskim Uniwersytecie Medycznym lub na jednej 

z uczelni we Włoszech.  

Średnia ocen: 5,33 

 

Martyna Chruścińska, uczennica II klasy o profilu filologiczno-medialnym w I LO w Gryfinie. 

Laureatka Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej 2023 „Młodzież zapobiega 

pożarom” na szczeblu gminnym i powiatowym. Wygrała X Wojewódzkie Integracyjne Zawody 

Latawcowo-Balonowe w kategorii konstrukcyjnej latawce płaskie. Hobby Martyny to podróże, 

literatura i muzyka. Planuje studia na kierunku psychologii lub dziennikarstwa.   

Średnia ocen: 5, 33 

 

Wiktor Sacawa, uczeń IV klasy o profilu medyczno-ekologicznym w I LO w Gryfinie. Ma szeroki 

wachlarz zainteresowań. Pasjonuje się historią XX wieku, w szczególności II wojny światowej 

i okresu zimnej wojny. Lubi jeździć na rowerze, regularnie uprawia sport. Kolekcjonuje znaczki 
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pocztowe. Fascynują go także podróże zagraniczne. Pisze programy w języku JavaScript  

i biegle zna język angielski. W przyszłości planuje zostać funkcjonariuszem Nadodrzańskiego 

Oddziału Straży Granicznej. 

Średnia ocen: 5,13 

 

Kacper Matoszko, uczeń IV klasy o profilu filologiczno-politechnicznym w I LO w Gryfinie. 

Posiada liczne pasje – od architektury, modelarstwa plastikowego, pojazdów pancernych  

z okresu I i II wojny światowej po pszczelarstwo, astronomię i prozę Andrzeja Sapkowskiego. 

Trenuje karate kyokushin i strzelectwo, rozwija także swoje zdolności plastyczne w Miejskim 

Ośrodku Kultury w Moryniu. Aktywnie uczestniczy w życiu szkoły i środowiska lokalnego.  

Po skończeniu szkoły średniej planuje studia na kierunku robotyki i automatyki, a w przyszłości 

chciałby pracować jako instalator domów inteligentnych. 

Średnia ocen: 5,13 

 

Mikołaj Bartos, uczeń IV klasy o profilu filologiczno-politechnicznym w I LO w Gryfinie. 

Reprezentuje szkołę w meczach koszykówki i sztafetowych biegach przełajowych. Poza sportem, 

jego zainteresowania to: matematyka, fizyka, mitologia – szczególnie nordycka i słowiańska,  

a także gry planszowe i karciane. Po maturze Mikołaj planuje podjąć studia na wydziale 

ekonomii.  

Średnia ocen: 5,13 

 

Jagoda Betlej, uczennica II klasy o profilu politechniczno-medycznym w I LO w Gryfinie. 

Aktywnie bierze udział w życiu szkoły, angażuje się w organizację wydarzeń szkolnych.  

W chwilach wolnych od nauki szydełkuje, czyta książki i słucha muzyki. Jej marzeniem są studia 

medyczne.  

Średnia ocen: 5,07 

 

Julia Czajka, uczennica I klasy o profilu politechnicznym w I LO w Gryfinie. Zaangażowana  

w pracę społeczną na rzecz szkoły i środowiska lokalnego. Jej hobby to muzyka, gry planszowe 

oraz sport. Reprezentuje szkołę w zawodach sportowych osiągając sukcesy, m.in. mistrzostwo 

województwa oraz IV miejsce w Mistrzostwach Polski w chodzie na 3000 metrów. Zdobyła 

również IV miejsce w Drużynowym Sztafetowym Biegu Przełajowym Dziewcząt.  

Średnia ocen: 5,07 
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Zofia Szymańska, uczennica I klasy o profilu medycznym w I LO w Gryfinie. Ma szeroki 

wachlarz zainteresowań: biologia, medycyna, astronomia, języki obce, sport oraz muzyka. 

Ukończyła 6-letnią Szkołę Muzyczną I stopnia w Gryfinie w klasie fortepianu. Obecnie 

kontynuuje naukę w klasie altówki. Gra w orkiestrze szkolnej, śpiewa w chórze ,,Un Corpo". 

Rozpoczęła też naukę w Studium Organistowskim. Zosia zajęła II miejsce indywidualnie  

i drużynowo w X Wojewódzkich Integracyjnych Zawodach Latawcowo-Balonowych  

w konstrukcji latawców skrzynkowych. Trenuje pchnięcie kulą, rzut młotem i siatkówkę. Jest 

członkiem Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej OSP Raffer Gryfino. 

Średnia ocen: 5,00 

 

Paulina Zagajewska,  uczennica I klasy o profilu medycznym w I LO w Gryfinie. Trenuje sztuki 

walki. Trzykrotnie wygrała ogólnopolskie zawody karate w Szczecinie, Resku i Legnicy. Jest 

także uzdolniona muzycznie i plastycznie. Gra na pianinie, ukulele i gitarze. Uczęszcza  

na zajęcia plastyczne na których, poznaje historię sztuki i doskonali rysunek. W wolnych 

chwilach jeździ konno oraz czyta literaturę z zakresu medycyny i psychologii. 

Średnia ocen: 5,00 

 

Kajetan Kalarus, uczeń II klasy o profilu politechniczno-medycznym w I LO w Gryfinie. Wraz 

z kolegami z klasy tworzy zespół SpaceY, z którym w ramach europejskiego konkursu CanSat 

budują małego satelitę.  Współprowadzi konto szkoły i radiowęzła na Instagramie.  W wolnych 

chwilach uczęszcza na zajęcia SKS z siatkówki, Interesuje się matematyką oraz fizyką 

kwantową. Po skończeniu nauki w liceum planuje podjąć studia związane z właśnie z tymi 

dziedzinami. 

Średnia ocen: 5,00 

 

Aleksandra Maciaszek, uczennica II klasy Oddziału Przygotowania Wojskowego w ZSP  

w Chojnie. Należy do szkolnej grupy WOPR. Zakwalifikowała się do etapu wojewódzkiego 

konkursu ,,Poznaj swoje prawa w pracy”. Uczestniczyła w Ogólnopolskiej Olimpiadzie Wiedzy 

o Sporcie i Kulturze Fizycznej. Pasjonuje się matematyką i geografią. W wolnym czasie czyta 

literaturę kryminalną i szydełkuje Planuje podjąć studia w zakresie psychologii sądowej,  

a w przyszłości pracować jako biegły psycholog sądowy lub profiler kryminalny. 

Średnia ocen: 5,00 

 



6 

 

 

Wanesa Adamska, uczennica IV klasy LO o kierunku przyrodniczym z elementami 

kryminalistyki w ZSP w Chojnie. Aktywnie uczestniczy w przedsięwzięciach realizowanych 

przez szkołę, często angażuje się w różne akcje wolontariackie. Reprezentowała szkołę  

w zawodach sportowych, rozwija także swoją pasję śpiewania. Jest wokalistką lokalnego 

zespołu Fluid. Gra na pianinie, gitarze i ukulele. Komponuje własną muzykę i dzieli się nią  

ze światem. Światło dzienne ujrzały już 3 autorskie piosenki Wanesy wraz ze zrealizowanymi  

do nich teledyskami. Jej marzeniem są studia muzyczne na kierunku jazzowym. 

Średnia ocen: 5,00”. 

 

Prezydium Rady Powiatu wraz ze Starostą Gryfińskim wręczyli stypendystom listy 

gratulacyjne uczniom szkół prowadzonych przez Powiat Gryfiński za szczególne wyniki  

w nauce w I semestrze roku szkolnego 2023/2024  

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyli Radny Zbigniew Szmaja, Radny Jarosław 

Przygoda oraz Radny Jerzy Zgoda (15+3=18) 

 

III. Informacja o aktualnym stanie i perspektywach realizacji projektów w ramach 

Strategii Lokalnej Grupy Działania Dolnoodrzańskiej Inicjatywy Rozwoju 

Obszarów Wiejskich. 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyli Radny Jerzy Domaradzki  

oraz Radny Sławomir Terebecki (18+2=20). 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił Kierownika Biura Lokalnej Grupy 

Działania Justynę Wiktorowicz o przedstawienie informacji o aktualnym stanie  

i perspektywach realizacji projektów w ramach Strategii Lokalnej Grupy Działania 

Dolnoodrzańskiej Inicjatywy Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

 

Kierownik Biura Lokalnej Grupy Działania Justyna Wiktorowicz na wstępie podziękowała 

za możliwość udziału w tym spotkaniu. To Jej pierwsze wystąpienie przed Radą Powiatu 

Gryfińskiego, dlatego byłaby bardzo wdzięczna za wyrozumiałość. Następnie podziękowała  

za ciężką pracę Rady Powiatu i oddanie w służbie społeczności. Dodała, że widzi na sali 

znajome twarze, tj. Skarbnika Zarządu DIROW, przedstawicieli Komisji Rewizyjnej, członków 

Stowarzyszenia, ale są też osoby, które dziś dopiero poznają specyfikę lokalnej grupy działania. 
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W związku z powyższym przedstawiła krótką informację o Lokalnej Grupie Działania, zanim 

przeszła do omawiania już zrealizowanych wniosków oraz planów na przyszłość. Lokalna 

Grupa Działania jest stowarzyszeniem specjalnym na terenie gmin Gryfino, jedynie obszar 

wiejski, Widuchowa, Banie, Chojna, Cedynia, Moryń i Mieszkowice. Te Gminy wraz  

z Powiatem tworzą Lokalną Grupę Działania nazywaną stowarzyszeniem specjalnym, 

ponieważ podlegają pod samorząd województwa, a nie pod Starostwo Powiatowe, jak 

standardowe stowarzyszenia. DIROW tworzą trzy sektory. Sektor publiczny, społeczny  

i gospodarczy. W ramach sektora publicznego wyróżniane są gminy, powiat oraz pracownicy 

wyższego szczebla w tychże gremiach. Sektor społeczny tworzą stowarzyszenia oraz 

mieszkańcy, natomiast sektor gospodarczy - firmy oraz rolnicy. Wszystkie sektory tworzą 

Lokalną Grupę Działania. Najwyższą władzą w Lokalnej Grupie Działania jest Walne Zebranie 

Członków, które jest w przypadku standardowych stowarzyszeń. To, co ich wyróżnia, to to,  

że kolejnym organem jest Zarząd, Komisja Rewizyjna oraz Rada. Rada Lokalnej Grupy 

Działania jest wybierana do oceny wniosków do dofinansowania. Do obsługi organów 

powołane jest Biuro Lokalnej Grupy Działania i stąd też Jej obecność w dniu dzisiejszym. 

Lokalna Grupa Działania powstała na przełomie 2008/2009. Wówczas została zarejestrowana. 

Dodała, że  do Lokalnej Grupy Działania dołączyła w 2011 roku i od tej pory zajmuję się 

również realizacją pierwszej, drugiej i trzeciej Lokalnej Strategii Rozwoju. Czym jest Lokalna 

Strategia Rozwoju? Lokalna Strategia Rozwoju jest dokumentem, który zawiera diagnozę 

obszaru, jego najważniejsze problemy oraz cele i przedsięwzięcia, które mają zostać osiągnięte 

w kolejnych okresach programowania. Okres programowania 2009-2013 został już zakończony 

i rozliczony. Niestety z uwagi na pandemię, okres 2013-2020 trwa tak naprawdę do dnia 

dzisiejszego. Został wydłużony o dwa lata i mają czas na  jego rozliczenie do czerwca 2024 r. 

W międzyczasie realizowana jest również Lokalna Strategia Rozwoju na lata 2023-2027. Jeżeli 

chodzi o Powiat Gryfiński, to na chwilę obecną w tej perspektywie finansowej, która jeszcze 

jest w trakcie realizacji tj. 2013-2022, napisał do DIROW wniosków, które zostały pozytywnie 

zweryfikowane na 823 693,23 zł. Są to wnioski zrealizowane przez Powiat. Dodała, że są 

bardzo dumni z realizacji projektów skierowanych do ludzi. Są to projekty dla stowarzyszeń, 

projekt na rozwój działalności gospodarczej. W poprzedniej perspektywie finansowej tylko  

z podejmowania działalności gospodarczej mieli 35 projektów, które pozwoliły na realizację 

42 etatów na naszym terenie. Dzięki temu, że zrealizowali pierwszą i drugą Lokalną Strategię 

Rozwoju na naszym terenie, są takie miejsce jak Biała Wstążka w Czepinie, Centrum 

Konferencyjne „Mróz” w Mieszkowicach. W Moryniu powstała praktyka stomatologiczna.  

W Widuchowej są obiekty gastronomiczne. W Pniewie sklep, a w Chojnie tartak. Powstała 
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również szkoła językowa. Są liczne zakłady fryzjerskie, kosmetyczne. Powstała nowa baza 

noclegowa, dlatego też jest im niezmiernie miło i mają się czym pochwalić w dotychczasowych 

perspektywach. Na chwilę obecną realizują dość duży projekt wraz z innymi Lokalnymi 

Grupami Działania w Województwie Zachodniopomorskim. Wszystkich razem ich jest 

czterech. Projekt dotyczy bezpiecznych obiektów całodobowej aktywności naturalnej. Jest to 

projekt inwestycyjny, którego sama kwota dla Lokalnej Grupy Działania DIROW wynosi 

896 438,00 zł i będzie ona polegała na realizacji w Powiecie Gryfińskim 8 inwestycji. Po jednej 

w każdej z gmin i jednej na rzecz Powiatu Gryfińskiego i będzie to tor przeszkód przy Zespole 

Szkół Ponadpodstawowych . Lokalna Strategia Rozwoju daje szansę wspólnie decydować  

o kwestiach, które mają wpływ na codzienność oraz przyszłość pięknego regionu. Dodała,  

że  mogłabym mówić wiele na temat tego, jak powstała Lokalna Strategia Rozwoju, bo tak 

naprawdę pisali dwie ostatnie sami, więc mają wiedzę o tym, jak to wszystko wygląda. 

Jednakże obiecała Panu Staroście, że zmieści się w przedziale czasowym dlatego po szczegóły 

zaprasiła do biura, które jest otwarte codziennie od godz. 7:30 do godz. 15:30 przy ulicy 

Flisaczej 4C. Jeżeli chodzi o realizację nowej Lokalnej Strategii Rozwoju, to w związku z tym, 

że mają przed sobą nowy okres i  mają przed sobą nowe zadania. Tak, jak do tej pory będą 

realizowali Program Rozwoju Obszarów Wiejskich, który w tym momencie zamienia nazwę 

na Wspólna Polityka Rolna, na kwotę prawie 2 mln euro. Dodatkowo zostało im dane nowe 

zadanie, które będzie polegać na aktywizacji osób bezrobotnych i biernych zawodowo. Na to 

zadanie realizowane w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego mają kwotę ponad milion 

euro. Razem na najbliższy okres programowania do roku 2027 mają prawie 3 mln euro, co daje 

prawie 12 mln złotych. Po głębokiej diagnozie popartej licznymi badaniami, które są 

szczegółowo opisane w Lokalnej Strategii Rozwoju, postanowili, że podzielą strategię na dwa 

główne cele. Cel pierwszy, rozwój gospodarczy i poprawa standardu życia na obszarach LSR 

oraz cel drugi - podniesienie poziomu kapitału społecznego na obszarach LSR.  

W dniu 17 stycznia 2024 roku, po 7 miesiącach od złożenia Lokalnej Strategii Rozwoju, 

podpisali umowę ramową i zostali wybrani do realizacji właśnie tejże strategii na obszarze, 

który wcześniej został Państwu przekazany. Jeżeli chodzi o warunki wsparcia w najbliższej 

Lokalnej Strategii Rozwoju, to dzielą się one na dwie części. Pierwsza część jest to ryczałt,  

a druga część to standardowa forma, dotacja w postaci refundacji kosztów. Jeżeli chodzi  

o ryczałt, to będzie on mógł przybierać w przypadku takich działalności jak podejmowanie 

działalności gospodarczej, tworzenie gospodarstw agroturystycznych oraz zagród 

edukacyjnych, a wysokość dotacji będzie mogła być do 150 tys. złotych. Natomiast, jeżeli 

chodzi o tworzenie krótkich łańcuchów żywnościowych, kwota ta zwiększa się do wysokości 
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350 tys. złotych. Jeżeli chodzi o projekty grantowe, będą one mogły wynosić maksymalnie  

500 tys. złotych. Następnie są projekty partnerskie do 50 tys. złotych w przypadku projektu 

partnerskiego z podmiotami z obszaru innej LSR z Polski. Z zagranicznymi – 150 tys. złotych. 

W pozostałych przypadkach, czyli dla wszystkich jednostek samorządu terytorialnego, 

stowarzyszeń, wartość pomocy może wynosić maksymalnie 500 tys. złotych. Jeżeli chodzi  

o poziom dofinansowania to wytyczna, która będzie definiować poziom dofinansowania 

procentowy, nie została jeszcze podana oficjalnie, po tę informację zaprosiła serdecznie  

do biura. Na chwilę obecną zajmują się realizacją poprzedniej lokalnej strategii rozwoju  

i zamknięciem okresu programowania oraz przygotowaniem procedur do nowej perspektywy. 

Mają czas do maja, żeby przygotować nowe procedury. W związku z tym czekają na program 

do obsługi wniosków, więc jeżeli nasuwa się od razu pytanie, kiedy będą mogli ogłosić nabory, 

to odpowiedź jest taka, że możliwie jak najszybciej. Jeżeli tylko powstanie program, powstaną 

wytyczne, ma nadzieję, że jak najszybciej będą mogli zrealizować nabory wniosków. W razie 

pytań udzieli odpowiedzi. 

 

 - brak pytań; 

 

Prezentacja multimedialna stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

IV. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz sprawozdanie  

z działalności Komendy Powiatowej Policji za 2023 r. (druk nr 1/LVII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił Komendanta Powiatowego Policji 

Radosława Purtaka o przedstawienie informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego oraz sprawozdania z działalności Komendy Powiatowej Policji za 2023 r. 

 

Komendant Powiatowy Policji Radosław Purtak na początek wyraził szacunek dla młodych 

ludzi. Z Panem Komendantem PPSP patrzyli z podziwem. Następnie powiedział,  

że „Pomagamy i chronimy” to motto i te słowa przyświecają w codziennej pracy. Policja ma 

pomagać wszystkim, ale przede wszystkim tym słabym i potrzebującym. Przechodząc do 

prezentacji (zał. nr 6) poinformował, że w zakresie służby prewencyjnej ogrom pracy został 

wykonany - 7080 wykroczeń. Policja stara się również pouczać, nie tylko prowadzić politykę 

mandatową. Na drugim slajdzie można zobaczyć, ile Komenda Powiatowa zatrzymuje 

sprawców, ile jest niebieskich kart, co jest ważnym tematem, ile jest ustaleń własnych, ile jest 
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osób legitymowanych - prawie 14 tysięcy osób. Przechodząc do slajdu dot. Krajowej Mapy 

Zagrożeń Bezpieczeństwa powiedział, że zaakcentował fakt na co obywatele zwracają 

największą uwagę i do czego Policja musi przykładać się w zadaniach realizowanych, czyli 

przekraczanie dozwolonej prędkości - najwięcej oraz nieprawidłowe parkowanie. Widać, że do 

służby zostało skierowanych praktycznie tyle samo policjantów, co w poprzednim roku i więcej 

niż w latach 2020-2021. Czas służby dzielnicowego w obchodzie wypadł troszeczkę niżej, będą 

starać się pracować nad tym, żeby było lepiej. Co do liczby interwencji, to  interwencji trochę 

spadło. Może to wynikać z tego, że w okresie pandemii tych interwencji było nieco więcej. 

Interwencje policyjne to jest temat bardzo ważny. Policja stara się przykładać do tego ogromną 

wagę, które analizowane są codziennie podczas każdej odprawy. Więcej tych interwencji 

kwalifikowanych jest jako pilne, jest szybszy czas reakcji, co jest istotne. Przechodząc do stanu 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym poinformował, że pod każdą liczbą zabitych kryje się 

oczywiście ludzka tragedia i starają się, żeby tego było jak najmniej. Natomiast istotną rzeczą 

jest to, że są spadki w tych obszarach, co oznacza, że jest lepiej i w tym kierunku Policja musi 

podążać. Komendant zaakcentował również, że zwiększył stan etatowy ruchu drogowego i od 

dnia 1 marca dostali dwa nowe etaty, będzie starał się je uzupełnić, co też w Jego ocenie będzie 

miało wpływ na bezpieczeństwo w ruchu drogowym jak również na elementy, o których 

powiedział później. W zakresie bezpieczeństwa pieszych jest poprawa, co cieszy.  

Co do kierujących pojazdami po alkoholu i pod wpływem środków odurzających 

poinformował, że kontroli w roku ubiegłym zrobili więcej, poddano badaniu stanu trzeźwości 

10744 kierujących, natomiast ujawnionych mniej. Może to z jednej strony cieszyć, natomiast 

w tym obszarze im więcej tych przestępców zdejmie się z drogi, tym jest lepiej. Przy 

zachowaniu bezpieczeństwa w ruchu drogowym stosowany jest dron, który używamy już od 

kilku lat, dzięki uprzejmości Komendy Wojewódzkiej. Widać, ile Policja ujawnia wykroczeń, 

ale też i przestępstw. Kontynuując Komendant poinformował, że działania „trzeźwość”  

to działania istotne, ważne w kontekście tego, o czym opowiadał. Policja stara się jak najwięcej 

tych działań przeprowadzić, na slajdzie widoczne jest jedno z takich działań przeprowadzone 

w sierpniu 2023 r. na ulicy Przemysłowej w Pniewie. Przechodząc do kolejnego slajdu 

poświęcanego profilaktyce powiedział, że z Panem Starostą rozmawiali o działaniach 

profilaktycznych. Przeprowadzone w 2023 r. działania są widoczne na slajdzie widać,  

ile młodych ludzi zostało przyjętych w ramach różnych działań – np.  bezpiecznych wakacji.  

W tym miejscu Komendant złożył podziękowania dla straży pożarnej oraz dla innych 

podmiotów współpracujących. Dodał, że Policja zabezpieczała również II Transgraniczny 

Marsz Równości – bez wydarzeń wymagających interwencji. Ma nadzieję, że tak też będzie  
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w tym roku. Odnosząc się do pionu kryminalnego poinformował, że prezentowane na wykresie 

słupki nie są istotne, natomiast wyznaczają w jakim kierunku Policja ma zmierzać. Na trochę 

niższym poziomie jest wykrywalność ogólna, zaznaczył, że bierze się to między innymi  

z przestępstw z PG, które po jakimś czasie później są wykrywane. Odnosząc się do 

przestępczości kryminalnej bez art. 209 kk poinformował, że są to przestępstwa dotyczące nie 

alimentacji. Przestępstw z alimentacji jest trochę więcej niż w latach poprzednich. Kilka lat 

temu był wysyp tych przestępstw po zmianie przepisów. W tej chwili przez kilka lat 

zmniejszała się ta liczba, natomiast w poprzednim roku było tego więcej. Jeżeli chodzi  

o przestępczość narkotykową, to odnotowuje się wzrost wykrywalności. Czym więcej jest 

wykrywane, czym więcej wszczynanych spraw, to jest z jednej strony jest lepiej, bo więcej tego 

zła jest ściągane z rynku i taka jest ich rola. W ubiegłym roku było trochę mniej tych spraw, 

będą się starali, żeby było więcej. Dodał, że zwiększył stany etatowe pionu operacyjnego.  

Ma nadzieję, że przełoży się - już się przyłożyło. Co do narkotyków zabezpieczonych na terenie 

Powiatu, to w 2022 r. 12,555 kg, w roku 2023 trochę mniej, wpisali się w miernik Komendy 

Wojewódzkiej. Komendant uważa, że mają nad czym pracować. W 2023 r. najwięcej 

zabezpieczonej zostało amfetaminy, bo prawie 3 kg i 1,5 kg marihuany. Odnosząc się do 

przestępstw gospodarczych poinformował, że w tym przypadku jest niższa wykrywalność - 

mają nad czym popracować. To jest ten człowiek, który siedzi za komputerem. Często trudno 

ujawniane, mają taką specjalną komórkę CBZC, to jest inny poziom, natomiast na poziomie 

Komendy Powiatowej starają się wykrywać te przestępstwa. Czasami jest tak, że postępowanie 

jest umorzone, ale później w toku innych czynności ustalany jest sprawca, podejmowane  

i wykrywane są sprawy. Przestępstwa 17x7 są to przestępstwa najbardziej dotkliwe - bójki  

i pobicia, kradzieże, włamania - nad tym muszą jeszcze troszeczkę popracować, jest niższa 

wykrywalność. Nie we wszystkich kategoriach prowadzonych przestępstw 17x7 jest troszeczkę 

gorzej, niektóre wyglądają lepiej. Na slajdzie został przedstawiony wykres „torcik”, ukazujący 

których przestępstw jest więcej, generalnie spadki oprócz przestępstw wynikających z art. 209 

kk, czyli nie alimentacji. Czyli trend pozytywny. Kolejny slajd mówił o zabezpieczonym 

mieniu, czyli o narzędziach, które odbierane są przestępcom. Na prawie 1,4 mln zł 

zabezpieczonego przez Komendę mienia – jest to dużo, są to narzędzia odebrane sprawcom, 

Policja ma ich zniechęcać do dalszej działalności przestępczej. W ubiegłym roku na kwotę  

ponad 546 tys. zł zostało odzyskane mienie. Kontynuując poinformował, że w ubiegłym roku 

po zmianie przepisów zanotowany został większy wpływ co do osób ukrywających się, było 

ciężko, Policja próbowała sprostać zadaniu, natomiast w tym roku jest już lepiej to, o czym 

mówił. Zwiększył komórki do spraw poszukiwań,  ma plany zwiększenia komórek poszukiwań 
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na terenie Chojny w toku konsultację z Komendą Wojewódzką, będę starał się uczynić,  

co będzie miało wpływ na realizację zadań w tym obszarze. Zaginieni. To jest bardzo ważna 

rzecz, to jest ratowanie życia ludzkiego, zdrowia. To jest wartość bezcenna. Jeden  

z ważniejszych slajdów. Komendant złożył podziękowania dla straży pożarnej i innym 

podmiotom, OSP, GSR, którzy im pomagają, bo często to są osoby, które wychodzą z domu 

rodzinnego, są w okolicznościach, które zagrażają życiu. Dzisiaj też toczona jest walka. 

Mężczyzna, który wyszedł poza teren zamieszkania i Policja szuka go bez przerwy.  

W przypadku poziomu pierwszego Policja nie poprzestaje w poszukiwaniach. Na terenie 

Komendy Powiatowej utworzony został poprzez dokumenty Zespół ds. Promocji  Zawodu 

Policjanta. Są to młodzi ludzie, którzy działają po to, żeby coraz więcej policjantów zostało 

pozyskiwanych. Również stara się docierać do tych najmłodszych. Tak zwane hasło 

Onboarding, dzisiaj bardzo popularne staje się. Najczęściej  stara się dotrzeć do tych młodych 

policjantów, jeden, dwa lata służby, co jeszcze oprócz dobrych warunków, pieniędzy, przyciąga 

tych policjantów. Pracują nad tym. Osobiści przynajmniej raz w miesiącu stara się uczestniczyć 

na spotkaniu takiego zespołu.  Prowadzone są dni otwarte, przyciągają młodych ludzi, to są 

klasy policyjne. Cztery klasy policyjne -  ponad sto uczniów. Starają się przyciągnąć do Policji, 

ale nie tylko ich, a także innych. Dodał, że nawiązał kontakt z Powiatowym Urzędem Pracy, 

starają się dosyć mocno działać, chcą uczestniczyć w targach pracy, robią dni otwarte. 

Komenda Powiatowa Policji w Gryfinie posiada 173 etaty policyjne i 30,5 etatu dla 

pracowników cywilnych. W trakcie 2023 r. przyjęto lub przeniesiono do pełnienia służby  

w KPP w Gryfinie 26 funkcjonariuszy, natomiast zwolniono lub przeniesiono do innej jednostki 

30 funkcjonariuszy. To była ich decyzja, że chcą się rozstać z mundurem, bo osiągnęli wiek 

emerytalny, było to piętnaście lat, czy więcej służby. Wydawało się, że coś może tąpnąć, dali 

radę, bezpieczeństwo nie tąpnęło. Uważa, że nie stało się nic złego - działają dalej i uzupełnia 

stan. Dodatkowo zostało zatrudnionych 3 pracowników cywilnych. Jeżeli chodzi o skargi -  

to też jest ważna rzecz. Nie tylko te dobre aspekty w tym roku. Jeden zarzut okazał się 

potwierdzony. Dzielnicowy nie sprostał zadaniu, nie wyszedł na przeciwko obywatelowi. 

Obywatel został przeproszony, zostały wdrożone działania, które będą skutkowały lepszymi 

efektami, policjantowi została zwrócona uwaga. Na zakończenie zadania priorytetowe na 2024 

r. z którymi można się zapoznać. W razie pytań udzieli odpowiedzi. 

 

Radny Bartosz Biegus zapytał o sprawę posterunku w Starym Czarnowie, na jakim jest etapie. 

Czy ten posterunek będzie odtworzony, czy jednak nie? 

 



13 

 

 

Komendant Powiatowy Policji Radosław Purtak odpowiedział, że w przeciągu dwóch- 

trzech tygodni rozmawiał z władzami samorządowymi, po pierwsze o budowie nowego punktu 

przyjęć interesantów, który sprostałby temu, że policjanci pracowaliby w godnych warunkach, 

to jest pierwsza sprawa. Druga sprawa to budowa nowego posterunku Był z Naczelnikiem 

Panem Belkowskim z Komendy Wojewódzkiej po to, żeby on też wyłuszczył, w jaki sposób to 

wygląda. Wie, że wszystkie prace zostały wykonane przez samorząd, natomiast zostaje temat 

związany z projektowaniem i prośba była taka, żeby władze samorządowe sporządziły ten 

projekt i przekazały Komendzie Wojewódzkiej, to tak pokrótce. 

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał o posterunek w Baniach, ponieważ jest podobny problem. 

Tam nie ma posterunku, czy powstanie, czy nie ma takiej potrzeby? Następnie powiedział,  

że na Mapie Krajowej Zagrożeń jest niewłaściwa infrastruktura drogowa. To nie zależy chyba 

od policji, ale jak to wygląda na terenie Powiatu. 

 

Komendant Powiatowy Policji Radosław Purtak odpowiedział, że jeżeli chodzi o posterunek 

w Baniach, to wygląda podobnie. Sam uczestniczył w tych pracach - w konsultacjach 

społecznych w miejscowości Banie, był również w miejscu, gdzie oglądali działkę, którą 

zaakceptowała właściwie Komenda Wojewódzka. Natomiast przy ich rekomendacji w tej 

chwili te prace wyglądają podobnie jak w Starym Czarnowie, czyli trzeba jeszcze trochę 

czekać. W drugiej kwestii - oczywiście każdy obywatel może zgłosić jakby każdą sprawę. Jeśli 

chodzi o infrastrukturę drogową, to Policja na tę infrastrukturę drogową, która jest ważna  

w inżynierii drogowej, zwraca uwagę, przekazuje odpowiednim służbom. Sporządzane  

są wystąpienia. Jeśli Pan Radny chciałby szczegółową informację dot. liczby sporządzonych,  

to może przygotować pisemną informację. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że Rada po raz kolejny uzyskała szereg cennych 

informacji i warto podkreślić dużą współpracę Policji ze społeczeństwem, z samorządami i to 

jest najcenniejsze. Hasło „Pomagamy i chronimy” jest przewodnikiem dla całej Policji  

i tak powinno być. Natomiast oczywiście, żeby te cele, które są zaprezentowane i aby pokazane 

informacje ze sprawozdania mogły być realizowane, potrzebne są odpowiednie warunki. Po raz 

kolejny chciał zapytać o komisariat w Chojnie, ponieważ jak pamięta, kilka ładnych lat temu, 

chyba z pięć, sześć lat temu, kiedy oddawano Komendę Powiatową, mowa była, że  czas na 

Chojnę. Przy czym nie było do końca powiedziane, w jakiej formule ma być komisariat 

naprawiany czy remontowany, czy była mowa również o ewentualnie nowej lokalizacji.  
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Czy coś się już wyjaśniło, na ile mieszkańcy Chojny i tamtych okolic mają szansę na to, aby 

policja chojeńska miała również godne warunki pracy?  

 

Komendant Powiatowy Policji Radosław Purtak odpowiedział, że Pan Radny poruszył 

najgłębszy problem. Z całym szacunkiem dla Starego Czarnowa i też dla miejscowości Banie, 

gdzie posterunki na pewno są bardzo potrzebne - najpilniejszy problemem jest Komisariat 

Policji w Chojnie, w którym jest 78 etatów funkcjonariuszy Policji oraz 11 etatów pracowników 

cywilnych. Dla porównania, Komenda Powiatowa w Pyrzycach ma 87 etatów, także właściwie 

trzeba zbudować nową komendę powiatową. Dodał, że uczestniczył w pracach dotyczących 

wybrania działki, została wybrana działka z dobrą lokalizacją. Natomiast to się stało  

i zaświadcza tu swoim imieniem i nazwiskiem, że tak było. Pan Starosta, uczestniczył  

w odprawie z Komendantem Wojewódzkim  - był Pan Jasztal, który mówił o Komisariacie 

Policji w Chojnie. Dodał, że sam również prosił swoich szefów o to, żeby zwrócić uwagę  

na konieczność budowy nowego budynku, bo nie da się tego starego odrestaurować. Prace są  

i będzie je monitorował też w ciągu roku i będzie zdawał relacje, na jakim etapie te prace będą. 

To jest najpilniejsza potrzeba w tej chwili.  

 

Radny Jerzy Zgoda powiedział, że mieszkańcy Chojny pytają, czy będzie nowy komisariat, 

odpowiedź jest znana, więc będzie monitorować postępy w tej sprawie. Następnie zapytał, czy 

w Trzcińsku-Zdroju jest pełna obsada tego posterunku - ewentualnie, czy i kiedy będzie.  

 

Komendant Powiatowy Policji Radosław Purtak odpowiedział, że na bieżąco monitoruje 

stan etatowy. W Posterunku w Trzcińsku-Zdrój stan etatowy wygląda siedem na osiem. 

Natomiast oczywiście, stara się go uzupełnić. To też są policjanci, którzy są na szkołach, bo 

trudno jest, żeby przeniósł policjanta na przykład ze Starego Czarnowa do Trzcińska-Zdrój lub 

odwrotnie - osobę, która mieszka w Starym Czarnowie, żeby pracowała w Trzcińsku-Zdrój. 

Stara się tak dobierać ludzi, którzy wpisują się w tą społeczność lokalną i też pewnie będzie im 

na sercu leżało dobro i bezpieczeństwo tego obszaru. Będzie starał się na bieżąco uzupełniać te 

wszystkie posterunki i to robi. 

 

V. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Gryfinie za 2023 r.  (druk nr 2/LVII); 
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Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił p.o. Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie Macieja Łempickiego o przedstawienie sprawozdania 

z działalności Komendy za 2023 r. 

 

p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie Maciej Łempicki 

powiedział, że pełne sprawozdanie z działalności stanu bezpieczeństwa powiatu, jeżeli chodzi 

o zakres przeciwpożarowy, mają Państwo Radni w prospekcie, na sesji krótka prezentacja  

z najważniejszymi zagadnieniami w tym zakresie (zał. nr 7). Krajowy system ratowniczo-

gaśniczy na terenie Powiatu Gryfińskiego opiera się w głównej mierze na komendzie 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w której stacjonuje jednostka ratowniczo-gaśnicza w 

Gryfinie oraz dziewiętnastu jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych włączonych do 

Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego oraz dwadzieścia jeden jednostek ochotniczych, 

które do tego systemu nie należą, natomiast jak najbardziej są one dysponowane do zdarzeń. 

Na mapie Powiatu Gryfińskiego czerwonymi kropeczkami zaznaczone są jednostki będące w 

Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym, natomiast żółte są to pozostałe dwadzieścia jeden 

jednostek. Główny ciężar ochrony przeciwpożarowej spoczywa na Komendzie Powiatowej i 

siła Komendy Powiatowej to jest jeden ciężki samochód ratowniczo-gaśniczy, trzy średnie 

samochody ratowniczo-gaśnicze, jeden podnośnik hydrauliczny o wysięgu dwudziestu pięciu 

metrów, jeden średni samochód wężowy z dwoma tysiącami metrów odcinków węży tłocznych 

do budowania magistrali wodnych oraz przetłaczania wody na duże odległości, dwie łodzie 

ratownicze, duża na rzekę Odrę oraz jedna mniejsza, która jest wykorzystywana podczas 

działań ratowniczych na mniejszych akwenach. Jedna pompa wysokiej wydajności, jeden 

średni samochód kwatermistrzowski, jedna przyczepa ratownictwa chemicznego, na której 

znajduje się sprzęt do wychwytywania substancji ropopochodnych na akwenach oraz dwie 

przyczepy z zaporami tak, aby te właśnie substancje ropopochodne zatrzymywać. 

Dziewiętnaście jednostek OSP, które znajdują się w Krajowym Systemie Ratowniczo- 

Gaśniczym, to jest dziewięć ciężkich samochodów ratowniczo-gaśniczych i dwadzieścia 

średnich samochodów ratowniczo-gaśniczych. Dodatkowo jeszcze osiem lekkich 

samochodów, dwanaście łodzi, dwa pontony, trzy pompy wysokiej wydajności oraz trzy lekkie 

samochody operacyjne. Dodatkowo jednostki OSP coraz częściej uzbrajają się w sprzęt 

dodatkowy, który wspomaga tutaj w głównej mierze działania policji, czyli quady oraz drony. 

Na chwilę obecną pięć dronów oraz sześć quadów na terenie Powiatu. Te pozostałe dwadzieścia 

jeden jednostek, osiemnaście średnich samochodów ratowniczo-gaśniczych, cztery lekkie, trzy 

łodzie, jeden ponton, jeden lekki samochód operacyjny. Oczywiście w Krajowym Systemie jest 
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jeszcze Zakładowa Służba Ratownicza Dolna Odra, która na mocy porozumienia ma też swój 

wyłoniony obszar działania, do którego Państwowa Straż Pożarna może ich dysponować. Oni 

dysponują dwoma ciężkimi samochodami ratowniczo-gaśniczymi oraz jednym średnim 

samochodem gaśniczym, który zawiera na swoim wyposażeniu dużą ilość środka gaśniczego, 

jakim jest proszek oraz jeden lekki samochód operacyjny. W zakresie działania ratowniczo-

gaśniczym w ubiegłym roku na terenie Powiatu odnotowano 1520 zdarzeń, do których byli 

dysponowani. Nastąpił spadek w stosunku do roku poprzedniego o sześćset sześćdziesiąt pięć 

zdarzeń. Ta duża ilość zdarzeń w 2022 r. spowodowana była przede wszystkim działaniami 

pomocowymi uchodźcom z Ukrainy, do których byli zaangażowani oraz oczywiście działania 

na rzece Odrze, gdzie odławiali śnięte ryby. W związku z tym, że rok 2023 oszczędził tych 

działań, dlatego tych zdarzeń było znacznie mniej. Odnotowano czterysta trzydzieści pięć 

pożarów, czyli mniej o sto sześćdziesiąt trzy niż w roku 2022. Miejscowe zagrożenia - 

dziewięćset pięćdziesiąt sześć, mniej o czterysta pięćdziesiąt siedem i to są właśnie działania 

w zakresie pomocy uchodźcom oraz działaniom na rzece Odrze. Alarmy fałszywe - sto 

dwadzieścia dziewięć, mniej o czterdzieści pięć, co bardzo cieszy dlatego, że jest coraz mniej 

tych wezwań fałszywych. Następnie wykres kołowy przedstawia graficznie, jak w zeszłym 

roku rozkładały się zdarzenia, do których byli dysponowani. Państwowa Straż Pożarna, ten 

człon „Pożarna” już jest coraz mniej wykorzystywany. Jak widać pożarów było tylko 

dwadzieścia dziewięć procent. Większość interwencji, do których są dysponowani  

to miejscowe zagrożenia, czyli wszelkiego typu podtopienia, wypadki, poszukiwania wspólnie 

z policją i tego jest z roku na rok coraz więcej. Ilość zdarzeń w rozbiciu na poszczególne gminy 

- jak co roku najwięcej interwencji jest podejmowanych na terenie Gminy Gryfino, następnie 

w Chojnie. Kolejne gminy w zależności od konkretnych lat już czasami się tasują między sobą, 

natomiast Gryfino i Chojna to są zawsze te największe gminy, na terenie których dochodzi do 

największej liczby interwencji. Ilość zdarzeń w rozbiciu na poszczególne lata - statystyka od 

2013 r., czyli dziesięciolecie. Ilość zdarzeń ogółem cały czas rośnie. Mają czasami takie piki, 

które są spowodowane właśnie jakimiś anomaliami pogodowymi, czy właśnie sytuacją na 

Ukrainie, jeżeli chodzi o pożary jest to w miarę stały wykres w jedną, bądź drugą stronę.  

Ta ilość zdarzeń jest podobna. Natomiast ilość zdarzeń miejscowych zagrożeń generalnie cały 

czas rośnie w okresie tych dziesięciu lat. Ciekawe zagadnienie, którym zajmuje się Państwowa 

Straż Pożarna oprócz bezpośrednim zwalczaniem pożarów oraz miejscowych zagrożeń,  

to są zagadnienia kontrolno-rozpoznawcze. Pion kontrolno-rozpoznawczy Komendy 

Powiatowej w Gryfinie w 2023 roku przeprowadził łącznie sto dwadzieścia dwie kontrole.  

W tym czterdzieści dziewięć kontroli podstawowych, trzydzieści trzy kontrole sprawdzające, 
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czterdzieści kontroli dotyczyło odbiorów obiektów budowlanych zakończonych stanowiskami 

w zakresie zgodności wykonania obiektu budowlanego z przedstawioną dokumentacją 

techniczną. Łącznie skontrolowano dwieście dwadzieścia trzy obiekty. Szczegółowy podział 

ilości skontrolowanych obiektów w ubiegłym roku był następujący: sto obiektów 

produkcyjnych i magazynowych, czterdzieści pięć kontroli w lasach, czterdzieści dwa obiekty 

użyteczności publicznej, dziewiętnaście obiektów mieszkalnych wielorodzinnych oraz 

szesnaście obiektów zamieszkania zbiorowego. Jeżeli chodzi o nieprawidłowości, które zostały 

najczęściej były wykazywane przez pion kontrolno-rozpoznawczy na łącznie dwieście 

siedemdziesiąt trzy nieprawidłowości, najwięcej nieprawidłowości wykryto w obiektach 

użyteczności publicznej, czyli sto trzydzieści dwie nieprawidłowości w obiektach produkcyjno-

magazynowych czterdzieści i czego najczęściej dotyczą te uwagi podczas kontroli? Instrukcji 

bezpieczeństwa pożarowego, a w zasadzie braku aktualizacji, bądź braku w ogóle instrukcji 

bezpieczeństwa pożarowego. Instalacji użytkowych - chodzi zazwyczaj o brak aktualnych 

przeglądów, sprawdzeń tych instalacji użytkowych, stanu technicznego dróg ewakuacyjnych, 

czyli drożność, składowanie materiałów palnych oraz znaki bezpieczeństwa. Prozaiczna rzecz, 

takie jak gaśnice oraz samego stanu ewakuacji, który jest stanem bezpośredniego zagrożenia 

życia, a co łączy się również z tym stanem technicznym dróg. Jeżeli chodzi o zagadnienia 

kadrowe to na dzień 31 grudnia 2023 r., Komenda posiadała sześćdziesiąt pięć i pół etatu -  

w tym sześćdziesięciu trzech etaty funkcjonariuszy i dwa i pół etatu cywilnego - w tym jest 

dwóch pracowników korpusu służby cywilnej i pół etatu, jest to pracownik pomocniczy 

obsługi. W porównaniu z rokiem ubiegłym, nie uległa zmianie liczba etatów w Komendzie.  

W ubiegłym roku zostało przekazanych do jednostek OSP z Powiatu Gryfińskiego pięć łodzi 

ratowniczych z silnikiem i przyczepą. Łodzie trafiły do Czachowa, Morynia, Mieszkowic, 

Radziszewa oraz Widuchowej. Przekazany został ciężki samochód ratowniczo-gaśniczy do 

jednostki OSP w Radziszewie, drugi samochód średni do Góralic oraz jedna z pomp wysokiej 

wydajności do jednostki OSP w Chojnie, tak aby na północy i południu Powiatu był stały dostęp 

do pomp wysokiej wydajności w razie konieczności udzielania pomocy przy podtopieniach.  

W zeszłym roku Komenda Powiatowa pozyskała ze środków unijnych średni samochód 

ratowniczo-gaśniczy z systemem z piany sprzężonej oraz ciężki samochód ratowniczo-gaśniczy 

ze zwiększonym potencjałem ratownictwa drogowego. To znaczy, że na tym ciężkim 

samochodzie są narzędzia hydrauliczne oraz zestaw poduszek pneumatycznych do ratownictwa 

podczas wypadków. Dodatkowo Komenda Powiatowa pozyskała łódź ratowniczą o silniku  

o mocy stu koni i łączna wartość tych pojazdów i koni to ponad trzy miliony siedemset tysięcy 

złotych, więc ten sprzęt zarówno przekazany dla OSP jak i ten, który Komenda Powiatowa 
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pozyskała będzie służył bezpieczeństwu mieszkańców na terenie Powiatu. Kończąc  

to wystąpienie Komendant przekazał małe plany na najbliższe lata, nad którymi chcieliby 

porozmawiać i które będzie wdrażać. Istnieje konieczność wymiany podnośnika, który obecnie 

znajduje się na wyposażeniu Komendy. Podnośnik o wysokości dwudziestu pięciu metrów 

niestety jest już niewystarczający do obiektów, które powstają na terenie Powiatu. Dodatkowo 

jest to pojazd, który jest z 2003 r. i rokrocznie Komenda inwestuje w niego w granicach  

od siedemdziesięciu do stu tysięcy złotych - aby utrzymać jego pełną mobilność i gotowość 

bojową. Planowany pojazd, który chcieliby w najbliższym czasie pozyskać to drabina 

mechaniczna o minimalnej wysokości trzydziestu dwóch metrów. Koszt na dzień dzisiejszy 

takiego pojazdu to jest cztery miliony dwieście złotych i jako Komenda, aby móc ubiegać się  

o taki pojazd, potrzebują wkład własny w wysokości siedmiuset pięćdziesięciu tysięcy złotych, 

aby mogli się starać o dofinansowanie z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji 

oraz Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, więc to jest jeden  

z takich planów, nad którymi się pochylają, próbują te środki zaplanować. Natomiast drugi  

z takich planów, nad którymi Komenda cały czas pracuje, to jest budowa nowej siedziby 

Komendy Powiatowej. Jeżeli byłaby możliwość na innej sesji, osobnej do tego, bo dziś nie ma 

czasu porozmawiać na ten temat, byłby bardzo chętny i byłby wdzięczny, jeżeli Rada chciałaby 

taki temat podjąć na osobnej sesji. W razie pytań udzieli odpowiedzi 

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał, dlaczego niektóre jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej 

nie należą do Krajowego Systemu Ratownictwa - Gaśniczego, czy to jest sprawa ludzi, czy 

sprzętu? Następnie zadał drugie pytanie związane z fotowoltaiką - czy w tej chwili  

w pożarnictwie stanowi to problem, czy też nie? 

 

p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie Maciej Łempicki 

odpowiedział, że jeżeli chodzi o to, dlaczego jedne jednostki są włączone, niektóre nie, to jest 

to spowodowane zarówno ludźmi, jak i sprzętem. Dlatego, że aby być włączonym  

do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, należy mieć na swoim wyposażeniu 

określony sprzęt, który będzie do działań dysponowany oraz ludzi, którzy deklarują swoją 

dostępność do udziału w działaniach o każdej porze dnia i nocy, więc te, które są włączone do 

tego Krajowego Systemu, mają zadeklarowanych kierowców i ratowników, którzy przez całą 

dobę pełnią dyżury, czy to w miejscu pracy, tak naprawdę i mają to uzgodnione ze swoimi 

pracodawcami, czy to w swoich domach. Natomiast te jednostki, które są poza tym systemem, 

nie można od nich w żaden sposób ani wymagać, ani egzekwować tego, że do tego zdarzenia 
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nie wyjadą. Ale jeżeli wyjadą, to są z tego bardzo zadowoleni, bo wtedy oni pomagają podczas 

tych zdarzeń. Jeżeli chodzi o fotowoltaikę, na chwilę obecną na terenie naszego powiatu nie 

mieli jeszcze żadnych problemów związanych z tymi instalacjami. Państwowa Straż Pożarna 

szkoli się w zakresie zwalczania pożarów fotowoltaiki i w zamiarach możliwości starają się tę 

wiedzę przekazywać strażakom, ochotnikom, tak, aby te działania były prowadzone skutecznie  

i bezpiecznie dla wszystkich. 

 

Radna Teresa Sadowska zapytała, czy Pan Komendant ma wiedzę, czy działania związane 

stricte z pożarami są przypadłością, specyfiką terenu Powiatu Gryfińskiego, czy jest to problem 

ogólnokrajowy, że większość działań jest miejscowych, a pożarów jest mniej.  

 

p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie Maciej Łempicki 

odpowiedział, że spadająca statystyka pożarów jest odnotowywana na terenie całego kraju, 

działania Państwowej Straży Pożarnej i Ochotniczych Straży Pożarnych skupiają się  

w większości na miejscowych zagrożeniach. Pożarów jest coraz mniej.  

 

Radny Hubert Andrych powiedział, że jednym z argumentów, który Pan wymienia 

przemawiającym za wymianą tego wozu z drabiną jest to, że jest stary. To jest zrozumiałe. 

Oczywiście życzy jak najlepszego taboru i jak najnowszych wozów. Następnie zapytał jakie 

obiekty powstają na terenie Powiatu, że potrzebna jest taka długa drabina.  

 

p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie Maciej Łempicki 

odpowiedział, że jeżeli chodzi o obiekty, które powstają, to jest chociażby budowa bloków 

gazowo-parowych na terenie Gminy Gryfino. Natomiast prawda jest taka, że część obiektów 

już powstała dawno, które przewyższają możliwości podnośnika. Takim przykładem jest 

niedawny pożar suszarni w miejscowości Grzybno, gdzie  podnośnik został zadysponowany. 

Niestety, nie byli w stanie nic zrobić przy użyciu tego podnośnika i za dysponowali do pomocy 

podnośnik z pobliskiego Powiatu tj. Myśliborza.  

 

Radny Hubert Andrych powiedział, że jak rozumie nie chodzi nie tylko o wysokość obiektu, 

ale jego kubaturę, która też wymaga tego, żeby drabina była pod odpowiednim kątem.  

Nie chodzi o to, że obiekty są na wysokość trzydziestu metrów, tylko kubatura to wymusza 

również.  
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p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie Maciej Łempicki 

odpowiedział, że tak, nie chodzi tylko o wysokość, ale też o ukształtowanie terenu, który do 

tego obiektu przylega i dzisiaj wiadomo, że drabiny są bardziej mobilne niż podnośniki i nie 

potrzebują być tak blisko danego obiektu, żeby dotrzeć na daną wysokość, tak jak jest  przy 

podnośniku, zwłaszcza ich, który jest z najstarszych generacji, które jeszcze służą  

w Państwowej Straży Pożarnej. Na terenie naszego województwa są chyba jeszcze tylko trzy 

takie podnośniki. Tak to wygląda, bo po prostu ten sprzęt jest nowszy. Ma lepsze zastosowanie 

i lepsze parametry. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Jego pytanie związane  

jest ze zgłoszeniami, skargami mieszkańców. Poprosił o wyjaśnienie pewnej sprawy. Z jednej 

strony się cieszymy, straże pożarne, przede wszystkim ochotnicze, są wyposażane w drony,  

ale z drugiej strony mieszkańcy skarżą się i obawiają się, że te drony niestety nie  

są wykorzystywane zawsze w tych celach, do których powinny. Następnie zapytał, czy  

są procedury i używanie dronów w ramach ćwiczeń, czy w ramach akcji są zgłaszane. Drony 

mają kamery, nagrywane są posesje ludzi. Jakie działania są podejmowane w ramach procedur 

właśnie z nagranymi filmami. Czy jest to dowolne i dzieje się to bez żadnych procedur.  

 

p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie Maciej Łempicki 

odpowiedział, że to pytanie jest bardzo ciekawe dlatego, że rzeczywiście temat dronów w straży 

pożarnej jest stosunkowo nowym tematem. Natomiast pojawiły się już procedury Komendanta 

Głównego. One dotarły do Komendy w Gryfinie, jeżeli dobrze pamięta to przedwczoraj, 

odnośnie właśnie wykorzystania dronów straży pożarnej oraz zabezpieczania tych nagrań. 

Trzeba pamiętać, że na ochotników nie do końca mają wpływ taki stuprocentowy z tym,  

co robią. Jeżeli dysponują ich do działań, to wiadomo, że odpowiadają za ich działania i wtedy 

takie nagrania zabezpiecza Państwowa Straż Pożarna. To jest wtedy część meldunku, który 

wykonują i to nagranie wtedy jest przez nich zabezpieczone. Natomiast częściej te drony na 

chwilę obecną są wykorzystywane przez policję do poszukiwań i wtedy my nie są służbą 

wiodącą i to Policja powinna te nagrania zabezpieczyć. Natomiast dostaje sygnały  

od mieszkańców Powiatu, nie tylko odnośnie użycia dronów, ale również quadów i stara się na 

bieżąco reagować w tych jednostkach, od których te sygnały dochodzą. 

 

Radny Zbigniew Szmaja powiedział, że parę lat temu był temat utworzenia jednostki 

Państwowej Straży Pożarnej w Chojnie. Były rozmowy z Panią Burmistrz na temat właśnie 
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terenu do przekazania, to bodajże miało być gdzieś blisko także terenu przyszłej jednostki 

policji. Czy coś w tym temacie drgnęło do przodu? Czy jest to w jakiś sposób procedowane  

w województwie? Bo wiadomo, że województwo decyduje. Radny przypominał, że odległość 

z Gryfina z Państwowej Straży Pożarnej do Chojny to jest duża odległość. Następnie zapytał, 

czy temat po prostu w jakiś sposób krok po kroku nabiera rozpędu, czy został porzucony.  

 

p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie Maciej Łempicki 

odpowiedział, że temat pierwotnie posterunku w Chojnie docelowo jednostki ratowniczo-

gaśniczej w Chojnie na chwilę obecną nie funkcjonuje. Temat był bardzo mocno rozwijany. 

Komenda Powiatowa zgłaszała potrzeby utworzenia takiego posterunku, właśnie ze względu 

na odległość jednostki ratowniczo-gaśniczej od najdalszych terenów powiatu. Natomiast 

Komenda Główna przeprowadziła analizę, z której według nich jasno wynika, że taki 

posterunek na terenie Powiatu nie jest konieczny. Co za tym dalej idzie, nie mają możliwości 

pozyskania etatu, nawet jeżeli gmina, tak jak tutaj Pan Radny powiedział, miałaby przekazać 

działkę, nawet gdyby Komenda Wojewódzka miała przekazać fundusze na wybudowanie tej 

jednostki, nie dostaną z Komendy Głównej etatów na to, żeby tą jednostkę obsadzić strażakami.  

 

VI. Ocena stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Gryfińskiego za rok 

2023 (druk nr 3/LVII); 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Gryfinie Wioletta Rożko powiedziała,  

że sprawozdanie dotyczące stanu sanitarnego Powiatu zostało przedłożone Państwu Radnym  

w terminie. Natomiast w dniu dzisiejszym chciała dodać kilka słów do przedłożonego 

sprawozdania, które dotyczą przede wszystkim danych liczbowych. Na koniec 2023 r. w Stacji 

zatrudnionych było 29 osób z czego aktywnie przeprowadzających czynności kontrolne  

to średnio 20-21 osób. Przeprowadzono łącznie 3666 czynności kontrolnych, co się przekłada 

średnio na 183 czynności kontrolne, przeprowadzane przez jednego pracownika. Ponadto  

w związku z przeprowadzanymi czynnościami kontrolnymi zostało nałożonych 64 mandaty 

karne na łączną kwotę 12 tys. złotych. Wydano 551 decyzji administracyjnych i 396 decyzji 

płatniczych, które były następstwem stwierdzenia nieprawidłowości w podmiotach 

kontrolowanych. Ponadto zostało pobranych 395 próbek do badań, zarówno były to próbki  

w zakresie żywności, jak również wodne. Należy mieć na względzie to, że poza nadzorem 

sanitarnym Stacja ma również pion oświaty zdrowotnej, promocji zdrowia, w której pracuje 

jeden pracownik i z roku na rok również tutaj stara się rozwijać działalność w zakresie 
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profilaktyki zdrowotnej, organizowane są różne spotkania profilaktyczne i poza profilaktyką  

w obszarze oświatowym wśród dzieci i młodzieży. Także wchodzą z profilaktyką już dość 

intensywnie wobec osób dorosłych, zatrudnionych, każdej grupy, która potrzebuje takich 

działań. Starają się sprostać zadaniu, żeby te działania przeprowadzać. Na pewno może pojawić 

się pytanie, jak wygląda w sumie rzeczy stan sanitarny powiatu? Czy jest on pozytywny, 

negatywny? Stanu sanitarnego Powiatu nie można określić jako negatywny, ponieważ tak, jak 

co roku, przeprowadzają działania, które mają na celu zachowanie jak najlepszego stanu 

sanitarnego obiektów, które nadzorują, czego efektem są również wydawane decyzje 

nakazujące usunięcie nieprawidłowości. Starają się monitorować zagrożenia zdrowotne, które 

występują, ale wiadomo, że te zagrożenia, które są im znane, oczywiście je monitorują. Jednak 

co roku mogą się pojawić również nowe zagrożenia, które stanowią nowe wyzwania. Tak więc 

patrząc pod kątem oceny samego stanu sanitarnego, należałoby uznać, że stan ten jest na tyle 

zadowalający, że można bezpiecznie funkcjonować na terenie Powiatu. W dalszym ciągu Stacja 

będzie kierowała działania, żeby bezpieczeństwo stanu sanitarnego stale się poprawiało.  

W razie pytań udzieli odpowiedzi. 

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy Stacja ma wpływ na wysypiska śmieci na terenie 

Powiatu. Czy obecnie stanowi to jakieś zagrożenie? Czy były jakieś mandaty z tym związane?  

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Gryfinie Wioletta Rożko odpowiedziała,  

że jeżeli chodzi o składowiska odpadów i wysypiska śmieci, nie mają w swoim zakresie ich 

kontrolowania, bardziej ochrona środowiska w to wchodzi, bo są to tematy związane z ich 

zakresem kompetencyjnym. Stacja prowadząc nadzór sanitarny, jeżeli mają jakiekolwiek 

zgłoszenia dotyczące nieprawidłowej gospodarki odpadami, zajmują się tym w zakresie 

kompetencji i tego co mogą zrobić. Pozostałe kwestie przekazywane są do jednostek 

szczegółowo do tego już przeznaczonych.  

 

VII. Sprawozdanie za 2023 rok z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego zatrudnionych w placówkach 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Gryfiński (druk  

nr 4/LVII); 
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Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił  Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Turystki Elżbieta Lorenowicz – Bień o przedstawienie sprawozdania za rok 2023  

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego, zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym 

jest Powiat Gryfiński.  

 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystki Elżbieta Lorenowicz – Bień 

powiedziała, że sprawozdanie ze średnich wynagrodzeń za rok 2023 otrzymali Państwo Radni 

razem z materiałem opisowym do tego sprawozdania, ponieważ samo sprawozdanie stanowi 

druk opracowany przez Ministerstwo Finansów zawierające zestawienie liczbowe. Odnosząc 

się do pierwszej tabeli ze slajdu powiedziała, że samo zatrudnienie nauczycieli w ujęciu 

średniorocznym to jest ponad 228 etatów i w podziale na stopnie awansu zawodowego to 

widzimy, że najwięcej jest nauczycieli dyplomowanych, bo blisko 148 etatów, potem kolejna 

grupa to są nauczyciele mianowani, blisko 48 etatów i nauczyciele początkujący, blisko 33 etaty 

średniorocznie. Jeżeli chodzi o grupę nauczycieli początkujących, to w tej grupie znajdują się 

nie tylko nauczyciele początkujący, ale również kontraktowi, do roku 2027 obowiązuje właśnie 

taki podział, że nauczyciele kontraktowi znaleźli się właśnie w grupie nauczycieli 

początkujących w związku ze zmianami wprowadzonymi w prawie oświatowym. Jeżeli chodzi 

o wynagrodzenia na wszystkich poziomach wszystkie grupy zawodowe pozostały  

te wynagrodzenia średnie ustawowe osiągnięte. Na czerwono zostały zaznaczone kwoty, które 

Powiat wypłacił i jeżeli chodzi o wypłaty tych wynagrodzeń osiągnięte w roku 2023, to jest 

blisko 22 miliony złotych, co daje większy udział w tych, które były wymagane o blisko  

3,8 milionów złotych. W takim ujęciu procentowym to przekroczenie wynosi ponad 19%. 

Natomiast w drugiej tabeli pierwszego slajdu są wykazane wszystkie składniki - blisko  

22 miliony złotych - rozpisane na poszczególne składniki, które nauczyciele otrzymują. Jeżeli 

chodzi o procentowy udział, to największy udział jest wynagrodzeń zasadniczych oraz dodatku 

za wysługę lat i to stanowi 61,5 % całości wynagrodzeń. Kolejne dwie duże pozycje  

to wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe - blisko 15% wartości wydatkowanych 

środków. Jeszcze jedna taka duża liczba - dodatkowe wynagrodzenia roczne, która stanowi 

ponad 6%. Kontynuując poinformowała, że jest to porównanie wydatków, które zostały 

poniesione na wynagrodzenia nauczycieli, czyli te blisko 22 miliony złotych do subwencji 

oświatowej, którą Powiat otrzymał i jest to kwota 30 811 562 zł, z czego ta główna część 

subwencji oświatowej wynosiła blisko 30 milionów złotych. Jeżeli chodzi o wydatkowanie tych 
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środków, to na wynagrodzenia dla nauczycieli była to kwota w procentach - ponad 71% całości 

subwencji, którą otrzymali w roku 2023. W razie pytań udzieli odpowiedzi. 

 

- brak pytań; 

 

Prezentacja multimedialna stanowi zał. nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie za rok 2023 (druk 

nr 5/LVII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o przedstawienie sprawozdania  

z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie za rok 2023 Zastępcę 

Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Monikę Parzych-Malawską. 

 

Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Monika Parzych-

Malawska powiedziała, że sprawozdanie Państwo Radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Na dzisiejszej sesji przedstawi główne zadania PCPR. Odnosząc się do pieczy zastępczej na 

terenie Powiatu Gryfińskiego w 2023 roku poinformowała, że funkcjonowało 145 rodzin 

zastępczych oraz prowadzone były 4 placówki opiekuńczo-wychowawcze. Pomoc społeczna 

to głównie Domy Pomocy Społecznej, których na terenie Powiatu Gryfińskiego jest cztery. 

Rehabilitacja społeczna i zawodowa osób niepełnosprawnych prowadzona jest między innymi 

przez Spółdzielnię Socjalną Promyk, Powiatowy Zakład Aktywności Zawodowej w Gryfinie 

oraz Warsztaty Terapii Zajęciowej w Gryfinie i w Goszkowie. W Ośrodku Interwencji 

Kryzysowej działania prowadzone są na przeciwdziałanie przemocy. Są to główne kierunki,  

w razie pytań udzieli odpowiedzi (prezentacja multimedialna stanowi zał. nr 9 do niniejszego 

protokołu). 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że z przedstawionej informacji wynika, że przyjęto 

do DPS pięćdziesiąt osób, a ile było wniosków?  

 

Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Monika Parzych-

Malawska odpowiedziała, że na koniec roku są zawsze osoby oczekujące, w tym momencie 

nie jest w stanie podać dokładnych danych, odpowiedź zostanie uzupełniona (odpowiedź 
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stanowi zał. nr 10). 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski poprosił Panią Dyrektor o podanie w odpowiedzi,  

że jeżeli chodzi o oczekujących, to są cztery Domy Pomocy Społecznej. Jeżeli będzie 

uzupełniana informacja, to również poprosił o podanie informacji – skąd te osoby pochodzą.  

Z uwagi na to, że Powiat we własnym zakresie generalnie zabezpiecza potrzeby Powiatu,  

a czyni usługi dla wielu innych powiatów.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 11), 

następnie w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady 

Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Gryfinie za rok 2023 : 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LVII/418/2024 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie za rok 2023, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia „Programu rozwoju 

pieczy zastępczej w Powiecie Gryfińskim na lata 2024-2026” (druk nr 6/LVII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 11), otworzył 

i zamknął dyskusję, następnie w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia „Programu rozwoju pieczy 

zastępczej w Powiecie Gryfińskim na lata 2024-2026”: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LVII/419/2024 w sprawie przyjęcia „Programu rozwoju pieczy zastępczej  

w Powiecie Gryfińskim na lata 2024-2026”, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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X. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady 

Powiatu nr XXIII/164/2020 z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie przyjęcia 

Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Gryfińskim w latach 2021-2025 (druk nr 

7/LVII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 11), otworzył 

i zamknął dyskusję, następnie w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady Powiatu  

nr XXIII/164/2020 z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie 

Gryfińskim w latach 2021-2025: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LVII/420/2024 w sprawie zmiany Uchwały Rady Powiatu nr XXIII/164/2020  

z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Gryfińskim  

w latach 2021-2025, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

XI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2024 r. (druk nr 8/LVII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 11), otworzył 

i zamknął dyskusję, następnie w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 r.: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 
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Uchwała nr LVII/421/2024 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 r., została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

XII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia dotacji celowej  

na dofinansowanie zakupu samochodu dla Spółdzielni Socjalnej „Promyk”  

w Goszkowie (druk nr 9/LVII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 11), otworzył 

i zamknął dyskusję, następnie w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia dotacji celowej na 

dofinansowanie zakupu samochodu dla Spółdzielni Socjalnej „Promyk” w Goszkowie: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LVII/422/2024 w sprawie udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie zakupu 

samochodu dla Spółdzielni Socjalnej „Promyk” w Goszkowie, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

XIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej nieruchomości, 

położonej w Moryniu przy ul. Rynkowej 27 (druk nr 10/LVII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 11), otworzył 

i zamknął dyskusję, następnie w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej nieruchomości, położonej w Moryniu 

przy ul. Rynkowej 27: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 
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Uchwała nr LVII/423/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, 

której przedmiotem jest część tej samej nieruchomości, położonej w Moryniu przy  

ul. Rynkowej 27, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

XIV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie powierzenia gminom powiatu 

gryfińskiego prowadzenia zadań z zakresu zarządzania drogami powiatowymi  

w latach 2024-2029 (druk nr 11/LVII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 11), otworzył 

dyskusję. 

 

Radny Bartosz Biegus zapytał ile gmin korzysta z takiego rozwiązania i czy Gmina Stare 

Czarnowo również. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski opowiedział, że korzysta Gmina Moryń, Gmina 

Chojna, Gmina Trzcińsko-Zdrój, Gmina Mieszkowice oraz Gmina Cedynia. Gmina Stare 

Czarnowo, Gmina Gryfino oraz Gmina Banie nie korzysta.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zamknął dyskusję, następnie w obecności  

20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie powierzenia gminom powiatu gryfińskiego prowadzenia zadań z zakresu 

zarządzania drogami powiatowymi w latach 2024-2029: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LVII/424/2024 w sprawie powierzenia gminom powiatu gryfińskiego prowadzenia 

zadań z zakresu zarządzania drogami powiatowymi w latach 2024-2029, została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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XV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wniosków Rzecznika Urzędu 

Cywilnej i Demokratycznej Kontroli z dnia 8 lutego 2024 r. (druk nr 12/LVII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 11), otworzył 

i zamknął dyskusję, następnie w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wniosków Rzecznika Urzędu Cywilnej 

i Demokratycznej Kontroli z dnia 8 lutego 2024 r.: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LVII/425/2024 w sprawie wniosków Rzecznika Urzędu Cywilnej  

i Demokratycznej Kontroli z dnia 8 lutego 2024 r., została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

XVI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie skargi na działalność 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie (druk nr 13/LVII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 11), otworzył 

dyskusję. 

 

Radny Wojciech Długoborski poprosił o wyjaśnienie wątpliwości, które powstały na Komisji 

Budżetu i Gospodarki. Czy skarga jest na jednostkę, czy skarga jest na dyrektora jednostki, bo 

tu były wątpliwości. Co w sytuacji, gdyby skarga była zasadna, w stosunku do kogo należałoby 

wówczas egzekwować zasadność skargi? Do jednostki, czy do dyrektora jednostki? Na komisji 

proszono o opinię prawną. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że odpowiedzi udzieli Pan Sekretarz 

Andrzej Krzemiński.  

 

Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że skarga zgodnie z opinią radcy 

prawnego jest skargą na jednostkę, czyli na PCPR, nie jest to skarga na dyrektora ze względu 

na to, że nie widać tutaj żadnych zaniedbań ze strony dyrektora jednostki. Dlatego też  

w podstawie opinii prawnej, podstawą rozpatrzenia jest ustawa o samorządzie powiatowym,  

a nie kodeks postępowania administracyjnego. W ramach KPA rozpatruje się skargę na 
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dyrektora, natomiast w ramach ustawy o samorządzie powiatowym na jednostkę. Skarga jest 

instrumentem jednoinstancyjnym, nie podlega od niej odwołanie. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zamknął dyskusję, następnie w obecności  

20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie skargi na działalność Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LVII/426/2024 w sprawie skargi na działalność Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gryfinie, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

XVII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2024 rok (druk nr 14/LVII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 11), otworzył 

i zamknął dyskusję, następnie w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2024 rok.: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LVII/427/2024 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Gryfińskiego na 2024 rok, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

XVIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2024-2039 (druk nr 15/LVII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 11), otworzył 

i zamknął dyskusję, następnie w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2024-2039: 
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za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LVII/428/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gryfińskiego na lata 2024-2039, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

XIX. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 16/LVII); 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że przed chwilą Rada Powiatu podjęła 

uchwałę w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2024 r., która jest kluczowa. Główną zmianą  

w tej uchwale jest zwiększenie dochodów powiatu o kwotę jaką Powiat otrzymał na regulacje 

wynagrodzeń dla nauczycieli, tj. 4,5 miliona złotych, ale żeby mogli zrealizować podwyżki dla 

nauczycieli w szkołach powiatowych musieli znaleźć i wygospodarować kolejne 2,5 miliona 

złotych, czyli podwyżki zapowiadane Rząd kosztują Powiat Gryfiński 6,5 miliona złotych. 

Udało się to zrobić z tego tytułu, że zamykając rok budżetowy 2023, nadwyżka budżetowa była 

o 2,5 miliona złotych większa od wcześniej prognozowanej. Dodał, że wspomniał o tym,  

z uwagi na to, że w bieżącej pracy spotyka się przede wszystkim chociażby z działalnością 

utrzymania różnej infrastruktury. W związku z tym, chciał Państwu Radnym pokazać, gdzie 

niestety jest konieczność przekierowywania środków finansowych i czasami, dlaczego 

infrastruktura powiatowa wygląda tak, jak wygląda - mogłaby niewątpliwie lepiej. Odnosząc 

się do pracy na posiedzeniu w dniu 1 lutego br. Starosta poinformował, że Zarząd dość szybko 

uruchomił procedury przetargowe na zadanie pn. „Remonty cząstkowe grysami i emulsją 

asfaltową dróg powiatowych w 2024 roku z podziałem na 4 zadania”, jednak remont grysami 

wymaga oczywiście odpowiednich warunków pogodowych. Zima przyniosła większe szkody 

i pewnie już teraz co roku będzie tak wyglądało. Zima wcześniej się skończyła i była 

deszczowa. Niestety część dróg uległa dosyć poważnej dewastacji, niektóre ubytki w jezdniach 

okazały się ubytkami, które nie można robić grysami. Stąd Zarząd na posiedzeniu w dniu  

22 lutego zwiększył z rezerwy budżetowej środki o 150 tysięcy złotych, co pozwoliło na 

rozpoczęcie remontów w technologii trochę droższej, tj. w technologii asfaltem masą na gorąco 

i masą na zimno. Obecnie roboty sukcesywnie trwają. Dodał, że rozumie pewną niecierpliwość, 

ale wykonawców jest tylu ilu jest, a niestety obsługują czy stety, taka jest rola i są dumni, duży 

Powiat w Województwie Zachodniopomorskim ma 630 km dróg do zaopatrzenia. W tej chwili 

największa bolączka jest na drodze, którą Urząd Marszałkowski przekazał Powiatu na mocy 
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tzw. „ustawy kaskadowej”. Mowa o docinku drogi Banie – Rów w Gminie Banie. Jest to dosyć 

duży odcinek, a spowodowane jest to tym, że nastąpiły w tym miejscu podtopienia, 

podmoknięcia, z uwagi na obecną porę można powiedzieć zimową, ale w rezultacie porę 

deszczową. Do tego stanu drogi przyczyniły się pośrednio strajki rolników, które spowodowały 

przekierowanie głównie ruchu samochodów  na tę drogę, W skutek bardzo dużego natężenia - 

znacznie ponad normatywne - przy tej wilgotności, niestabilności podłoża doszło do dużego 

zniszczenia. Odcinek szybko został zabezpieczony, natomiast jeszcze niewystarczająco. Dodał, 

że wystąpiono w tej chwili do Wojewody Zachodniopomorskiego do Wydziału Zarządzania 

Kryzysowego, aby w trybie tutaj dosyć pilnym, a jest czasami taka możliwość, uzyskać ekstra 

środki na remont tego odcinka, którego remont jest szacowany na 3,5 miliona złotych. Starosta 

kontynuując powiedział, że  poza sprawami bieżących remontów, Zarząd nie ustajemy  

w inwestycjach, czyli w rezultacie w rozpoczynaniu procedury inwestycyjnej. W dniu 1 lutego 

br. została powołania komisja przetargowa. Została zatwierdzona Specyfikacja Istotnych 

Warunków Zamówienia i rozpoczęli procedurę w zakresie budowy ciągu pieszo-rowerowego 

na ulicy Marii Konopnickiej w Cedyni. Dodał, że pierwsza procedura niestety nie wyszła, były 

zbyt wysokie oferty w stosunku do posiadanych środków, ponieważ znaczna część środków na 

to zadanie pochodzi ze strategii lokalnej i z przyznanych środków przez Dolnoodrzańską 

Inicjatywę Rozwoju Obszarów Wiejskich. Również na tym samym posiedzeniu były 

rozpatrywane dwa wnioski, które złożyła Gmina Banie na remonty dwóch odcinków 

drogowych w ramach Polskiego Ładu, tj. Steklno-Babinek oraz ulica Sosnowa. Powiat 

zabezpieczył w ramach Polskiego Ładu wkład własny na kwotę 200 tys. złotych.  Środki 

zostaną przekazane Gminie Banie w ramach dotacji. Starosta poinformował, że również na tym 

posiedzeniu Zarząd rozpoczął konkursy naboru na wspieranie stowarzyszeń w zakresie kultury, 

sztuki, ochrony dóbr, kultury i dziedzictwa narodowego. W promocji zdrowia została 

wprowadzona nowa działalność, tj. wspomaganie rozwoju wspólnot i społeczności lokalnych. 

Na ten zakres Radni Powiatu Gryfińskiego zabezpieczyli kwotę w wysokości 72 tys. złotych. 

Są potrzeby na ten cel, zostały pozbierane oferty, stowarzyszenia chciałyby uzyskać wsparcie 

generalnie na poziomie 170 tys. złotych i to jest pewnie jakiś wyznacznik na przyszłość.  

W woli przypomnienia powiedział, że wspierają działalności bez przeprowadzania żadnych 

konkursów – mowa o współzawodnictwie szkolnym, które dotyczy zarówno szkół 

podstawowych, jak i ponadpodstawowych. Na ten cel zostało przekazane 120 tysięcy złotych. 

Gdyby te 120 tysięcy złotych dodać do 78 tys. złotych już zaplanowanych w budżecie, to można 

powiedzieć, że akurat sprawy konkursowe i innej formy wspierania różnorakiej działalności, 

byłyby zabezpieczone w 100%. Na posiedzeniu w dniu 8 lutego br. Zarząd wyraził zgodę na 
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podpisanie czterech umów z projektodawcami w zakresie realizacji przez jednostkę samorządu 

terytorialnego programu wyrównywania różnic między regionami. Powiat podpisuje umowę  

z PFRON-em, wnioski składają różni beneficjenci, w szczególności jednostki samorządu 

terytorialnego, ale również WTZ. Powiat również może sam występować. W tym roku Powiat 

nie występował i z czterema podmiotami podpisali umowę. Będą  monitorowali program, będą 

ewentualnie odpowiadali przed PFRON-em, gdyby były nieprawidłowości. Natomiast na razie 

to się nie zdarzyło. Tymi podmiotami jest między innymi Polskie Stowarzyszenie na Rzecz 

Osób z Niepełnosprawnościami Intelektualnymi - Koło w Gryfinie z przeznaczeniem  

na wyrównanie terenu wokół siedziby WTZ w celu zapewnienia bezpieczeństwa uczestnikom 

WTZ w tym wykonanie dojazdu do parkingu dla osób z niepełnosprawnością. Są to obiekty 

Powiatu, dlatego Zarząd Powiatu przy innej decyzji postanowił przekazać wkład własny, jaki 

jest potrzebny do realizacji projektu. Kolejną sprawą jest likwidacja barier w jednostce 

prowadzonej przez Gminę Gryfino, tj. w Domu Samopomocy w Gryfinie, jak również 

mikrobusu dziewięcioosobowego również dla Gminy Gryfino oraz mikrobusu 

przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych z przeznaczeniem dla administracji 

szkół i infrastruktury w Chojnie. Kolejnymi sprawami, na które Starosta zwrócił uwagę, a które 

dotyczą zadań drogowych, bo praktycznie nie ma posiedzenia, na którym Zarząd  

nie zajmowałby się sprawami z zakresu drogownictwa. Mowa między innymi o otwarciu 

postępowania przetargowego na zadanie pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1404Z 

Trzcińsko-Zdrój – Białęgi, na odcinku Smuga – Gogolice”. Drogi powiatowe występują  

w każdej gminie o odległości dziesięciu, dwunastu, dwudziestu kilometrów. W związku z tym 

drogi wykonywane są etapami. Przez lata na tym odcinku zostały zrobione już trzy inwestycje. 

To jest kolejna, aby móc zakończyć prace. Ta droga jest współfinansowana ze środków  

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Zadanie podzielone jest na dwa lata.  

W tym roku wykonanie zadania liczone jest na kwotę około 2,8 miliona złotych. Z tego 60% 

stanowi dotacja w ramach PROW. Ma nadzieję, że w ciągu roku będzie można rozliczyć  

to zadanie, jak nie, to będą musieli szukać innego rozwiązania, ponieważ w budżecie środki są 

zapisane. Zgodnie z umową rozliczenie powinno nastąpić najpóźniej w połowie grudnia, czyli 

zwrot środków. Na posiedzeniu w dniu 15 lutego br. Zarząd dokonał rozstrzygnięcia w zakresie 

zadania drogowego w miejscowości Grzybno, które jest realizowane z Polskiego Ładu i oprócz 

Polskiego Ładu część zadania jest realizowana w ramach poprawy bezpieczeństwa. Jedno 

zadanie zostało rozstrzygnięte, ponieważ zmieściło się w planowanej kwocie, czyli te, które 

dotyczyło Polskiego Ładu. Natomiast przy zadaniu, które dotyczyło poprawy bezpieczeństwa 

została powtórzona procedura, bo w rezultacie trzeba było unieważnić chyba trzy przejścia. 
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Następnie Starosta poinformował, że Zarząd przed okresem świątecznym wybrał aptekę tak 

zwaną dyżurową, która będzie dyżurowała w porze nocnej i święta, po przeprowadzeniu 

odpowiednich procedur, czyli rozpoznania rynku, zebrania informacji, wystąpienia do aptek. 

Jest to apteka w Gryfinie, która spełnia wszelkie wymagania i w rezultacie złożyła pełną ofertę. 

Zarząd dokonywał negocjacji, ponieważ te godziny dyżurowe, za które płaci Narodowy 

Fundusz Zdrowia są tak ustalone, że są to godziny od 10:00 do 14:00, czyli pierwsze cztery 

godziny, a kolejne godziny są nocne - od godziny 19:00 do godziny 23:00. W związku z tym 

zostały przeprowadzone negocjacje i apteka dyżurowa mieści się przy ulicy Piastów 10. Będzie 

pełniła dyżury od dnia 1 marca, od poniedziałku do soboty. Godziny nocne są ustalone od 20:00 

do 22:00. Natomiast w święta i niedziele od godziny 10:00 do 22:00. Powiat do tej działalności 

będzie dopłacał, została zawarta w tym zakresie stosowna umowa. Kontynuując powiedział,  

że na ostatniej sesji, między innymi było wystąpienie dotyczące inicjatywy stop wzrostowi 

emisji zanieczyszczeń w PCK Schwedt. W związku z tym, po zbadaniu sprawy w Wydziale 

Ochrony Środowiska, wystąpiono do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Szczecinie, 

jak również do Minister Klimatu i Środowiska oraz do współpracującego z Powiatem - Powiatu 

Uckermark z prośbą o to, aby przekazano informacje na jakim etapie jest sprawa podnoszona 

w petycji, czyli rozbudowa zakładu, w jakim zakresie zostały zrobione opracowania dotyczące 

oddziaływania na środowisko transgraniczne, przede wszystkim w kierunku właśnie Polski. 

Badając sprawę w ochronie środowiska, okazało się, że w roku 2019, w którym sprawa miała 

miejsce, nie było żadnego wystąpienia do Powiatu Gryfińskiego celem zajęcia stanowiska.  

W związku z tym, ponieważ Powiat Gryfiński jest inną jednostką niż gminy czy województwo, 

poza tym Starosta w tym zakresie ma określone też pewne kompetencje, uznał, że w momencie, 

kiedy sprawa będzie się rozwijała w kierunku niepomyślnym, aby również skorzystać  

z instrumentu zaskarżenia do Komisji Europejskiej o pominięciu istotnego podmiotu, jakim są 

obywatele, czy mieszkańcy Powiatu Gryfińskiego jako całość. Zostało już to zrobione na 

podstawie również tego, że takowy precedens już zaistniał, ponieważ swego czasu, kiedy PCK 

się rozbudowywało, wówczas wspólnie z akurat z Wójtem Gminy Widuchowa, takową skargę 

złożyli i złożyli ją skutecznie.  

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy Pan Starosta uważa za stosowne, aby na następną 

sesję poprosić Panią Prezes Szpitala, ponieważ to będzie ostatnia sesja. Przez pięć lat pracy 

problem szpitala był jednym z najważniejszych. Radny dodał, że chciałbym się dowiedzieć, jak 

wyglądają finanse za pierwszy kwartał, który dopiero niedługo będzie zakończony. Jak 
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wygląda perspektywa dalszej tegorocznej pracy Szpitala? Czy nie będzie wymagał dalszego 

wsparcia. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że jak najbardziej uważa to za 

stosowne. Za każdym razem, kiedy jest taka potrzeba, Pani Prezes Szpitala powinna tutaj 

stanąć. Dodał, że Zarząd Powiatu dosyć często monitoruje czy spotyka się w różnych sprawach, 

które dotyczą szpitala. Zarząd spotykał się z Panią Prezes i wnioskował, że dla Zarządu jest 

istotne, aby sprawa sprawozdania i bilansu za rok 2023, a jest to przecież możliwe, została 

przez Szpital złożona jak najszybciej tj. do dnia 30 marca i mam nadzieje, że Pani prezes to 

wykona. W związku z tym, tak jak rozmawiał z Panem Przewodniczącym, kolejna sesja jest 

planowana po 7 kwietnia, Pan Przewodniczący wyznaczy termin. Byłby to też ten moment, 

kiedy Pani Prezes mogłaby stanąć i pewnie już będzie gotowa do powiedzenia po pierwsze, jaki 

jest faktyczny wynik Szpitala za rok 2023. Jak wynika z informacji przekazywanej przez Panią 

Prezes strata Szpitala powinna oscylować w kwocie około 300 tys. złotych. Starosta 

poinformował, że w budżecie zabezpieczone jest 500 tys. zł na ewentualną pomoc dla Szpitala. 

Ma nadzieję, że wynik Szpitala może być inny, czyli lepszy. Starosta poinformował, że postulat 

Pana Radnego, jak również wszystkich Radnych został spełniony, chodzi o przeniesienie 

świąteczno-nocnej opieki zdrowotnej do budynku szpitala – do części starszej. Jednak, gdyby 

nie było nowego budynku, to zapewne nie można byłoby tego zrobić. Obecnie Powiat 

dopomina się o zwolnienie jednego z mieszkań, które Szpital zajmował po to, żeby zyskać 

kolejne mieszkanie chronione, aby móc wykonywać pewne ruchy, co do przydzielania 

mieszkań, aby móc lepiej zarządzać nieruchomościami. Brak lokali powoduje, że są 

ograniczeni w gospodarowaniu, czy w podejmowaniu decyzji odnośnie nieruchomości, z uwagi 

na to, że jeżeli ktoś zajmuje dużą nieruchomość, to tym samym blokuje pewne sprawy. W dniu 

wczorajszym Pani Prezes zakomunikowała, że udało jej się uzyskać zwrot środków za 

rezydentów w wysokości 139 tysięcy złotych, ale najlepiej jakby o tym wszystkim Pani Prezes 

sama powie. 

 

XX. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w okresie międzysesyjnym 

wpłynęła: 

1. Interpelacja Nr 173/24 złożona przez Radnego Zbigniewa Szmaję dot. wykreślenia 

średniej z ocen jako jednego z kryterium przyznawania Stypendium Starosty 
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Gryfińskiego wraz z odpowiedzią Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  

i Turystyki - zał. nr 12. 

 (ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z 

odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 173/24). 

2. Interpelacja Nr 174/24 złożona przez Radnego Zbigniewa Szmaję dot. złego stanu 

technicznego gruntowej drogi powiatowej przebiegającej ulicami Malinową  

i Jagodową w m. Żurawie wraz z odpowiedzią Naczelnika Wydziału Zarządzania 

Drogami zał. nr 13. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz  

z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 174/24). 

3. Interpelacja Nr 175/24 złożona przez Radnego Zbigniewa Szmaję dot. uszkodzonego 

progu zwalniającego na drodze powiatowej przy ul. Niepodległości w Gardnie wraz  

z odpowiedzią Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami - zał. nr 14. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz  

z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 175/24). 

4. Interpelacja Nr 176/24 złożona przez Radnego Zbigniewa Szmaję dot. rosnących drzew 

w pasie drogi powiatowej przy wjeździe od strony Wysokiej Gryfińskiej wraz  

z odpowiedzią Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami - zał. nr 15. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz  

z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 176/24). 

5. Interpelacja Nr 177/24 złożona przez Radnego Zbigniewa Szmaję dot. stanu drogi 

powiatowej na odcinku Gardno – Chlebowo wraz z odpowiedzią Naczelnika Wydziału 

Zarządzania Drogami - zał. nr 16. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz  
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z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 177/24). 

6. Interpelacja Nr 178/24 złożona przez Radnego Huberta Andrycha dot. naprawy 

największych wyrw w nawierzchni drogi powiatowej Nr 1356Z oraz na wjeździe  

do m. Chwarstnica - zał. nr 17. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz  

z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 178/24). 

Następnie zapytał, czy któryś z Radnych chciałby złożyć zapytanie lub interpelację. 

 

Radny Wojciech Długoborski złożył interpelację Nr 179/24 dot. stanowiska Powiatu 

Gryfińskiego w sprawie inicjatywy utworzenia na terenach Międzyodrza (dzisiejszy Park 

Krajobrazowy Doliny Dolnej Odry) Parku Narodowego Doliny Dolnej Odry, tj. „Od dłuższego 

czasu, dzięki zaangażowaniu społeczników, miłośników przyrody – ekologów, trwają prace 

związane z utworzeniem na terenie Międzyodrza nowego Parku Narodowego Doliny Dolnej 

Odry. Jest to teren w znakomitej większości położony w granicach Powiatu Gryfińskiego. 

Sprawa utworzenia Parku była także podejmowana w kampanii wyborczej do parlamentu – 

obecnie jest zapisana w priorytetach Rządu. Odbywają się spotkania inicjatorów tego 

zamierzenia z przedstawicielami gmin na których terenie położony jest Park, również  

z udziałem Wojewody i przedstawicieli Ministerstwa Klimatu i Środowiska. Stąd nasuwają się 

następujące pytania: 

 1. Czy władze Powiatu wypowiadają się w kwestii tej inicjatywy – czy jest jakieś stanowisko 

Starosty czy też Zarządu Powiatu?,  

2. Czy władze Powiatu biorą udział w organizowanych przez inicjatorów spotkaniach 

związanych z przygotowaniem materiałów do podjęcia inicjatywy uchwalenia stosownej 

ustawy?,  

3. Czy nie warto poinformować mieszkańców o skutkach utworzenia Parku Narodowego, 

zarówno tych pozytywnych – rozwojowych jak i ewentualnie tych, które mogą stać się 

uciążliwe dla gospodarki?” - zał. nr 18. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami,  

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 179/24). 
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XXI. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły 

następujące odpowiedzi na interpelacje: 

1. Odpowiedź Zastępcy Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu na interpelację  

Nr 171/24 złożoną przez Radnego Bartosza Biegusa dot. funkcjonowania linii 

autobusowej Gryfino-Stare Czarnowo - zał. nr 19. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z 

odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 171/24). 

2. Odpowiedź Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki na interpelację 

Nr 173/24 złożoną przez Radnego Zbigniewa Szmaję dot. wykreślenia średniej z ocen 

jako jednego z kryterium przyznawania Stypendium Starosty Gryfińskiego - zał. nr 20. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z 

odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 173/24). 

3. Odpowiedź Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami na interpelację  

Nr 174/24 złożoną przez Radnego Zbigniewa Szmaję dot. złego stanu technicznego 

gruntowej drogi powiatowej przebiegającej ulicami Malinową i Jagodową  

w m. Żurawie - zał. nr 21. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz  

z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 174/24). 

4. Odpowiedź Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami na interpelację  

Nr 175/24 złożoną przez Radnego Zbigniewa Szmaję dot. uszkodzonego progu 

zwalniającego na drodze powiatowej przy ul. Niepodległości w Gardnie - zał. nr 22. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz  

z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 175/24). 
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5. Odpowiedź Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami na interpelację Nr 176/24 

złożoną przez Radnego Zbigniewa Szmaję dot. rosnących drzew w pasie drogi 

powiatowej przy wjeździe od strony Wysokiej Gryfińskiej - zał. nr 23.  

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz  

z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 176/24). 

6. Odpowiedź Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami na interpelację  

Nr 177/24 złożona przez Radnego Zbigniewa Szmaję dot. stanu drogi powiatowej  

na odcinku Gardno – Chlebowo - zał. nr 24.  

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz  

z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 177/24). 

7. Kontynuacja odpowiedzi Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami na interpelację  

nr 161/23 złożoną przez Radnego Bartosza Biegusa dot. przebudowy dodatkowego 

odcinka drogi powiatowej Nr 1350Z Szczecin-Żelisławiec- zał. nr 25.  

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz  

z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, LVII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 161/23). 

 

XXII. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że kolejna sesja planowana jest po  

7 kwietnia br., po ustaleniu terminu Państwo Radni zostaną bezzwłocznie powiadomieni. 

Następnie przypomniał o obowiązku złożenia w termienie do dnia 30 kwietnia br. oświadczenia 

majątkowego według stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedniego wraz z zeznaniem 

podatkowym.  

 

Z okazji zbliżającego się Dnia Kobiet Przewodniczący Rady Roman Michalski wraz z 

Wiceprzewodniczącym Rady Jerzym Domaradzkim oraz Starostą Gryfińskim Wojciechem 

Konarskim - w imieniu Panów - wręczyli kwiaty wszystkich Paniom zebranym  

na sali posiedzeń. 
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Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że słyszał te głosy Panów – „Panowie 

wszystkiego dobrego z okazji Dnia Mężczyzny”. W imieniu Prezydium Rady pożyczył 

wszystkim dobrych sukcesów, dobrych wyników, bo wie, że większość z Radnych kandyduje 

w różnych gremiach samorządowych, więc 7 kwietnia pierwsza tura wyborów - wszystkim 

naprawdę bardzo dobrych wyników. Ma nadzieję, że w jakiejś części spotkają się tutaj 

ponownie. Oczywiście będzie to wiadome na następnej sesji Rady Powiatu. Następnie złożył 

życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych - wszystkiego dobrego, spokoju, relaksu. 

 

XXIII. Zakończenie posiedzenia.  

 

O godz. 16:30 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął LVII sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 

 

 

Protokół sporządziła: 

 

Magdalena Romankiewicz 

 

 

 Przewodniczący Rady  

 

 Roman Michalski 


